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NEWSCOPE   
龍騰文化全球資訊網：http://www.lungteng.com.tw（本刊物同步刊載於龍騰文化全球資訊網，歡迎教師、同學下載）
National News
Luxury Tax on the Horizon
he growing wealth gap in Taiwan combined with rising housing prices has spurred lawmakers to pass a new tax on luxury goods.  　(1)　  However, the primary reason for it is to curb the recent rise in real estate prices that has occurred largely due to property speculation.

　(2)　  Many people claim that this rise in real estate values has been fueled to a large extent by speculators who buy up houses and apartments, wait for their market value to increase, and then sell them for a profit.  　(3)　  Proponents of the new tax feel that it will slow down the rise in housing prices, though few believe that it will do much to reverse the trend.

　(4)　  With a presidential election scheduled for early 2012, there have been accusations that the government is simply trying to curry favor with lower income people and those who have been affected by the economic downturn of the past few years.  　(5)　  Regardless of the criticism, however, it seems that the law could come into effect as early as June of this year.
( Discourse Structure
(A)
Between 1999 and 2010, average house prices in Taipei rose by approximately 55% which caused many residents of that city, as well as in other parts of the country, to complain that it has become increasingly difficult for people in middle and lower income brackets to afford a home. 

(B)
Critics of the new law have voiced their concerns about the true motivation behind it. 

(C)
The tax will be applied to a number of different items which exceed NT$3 million in value ranging from automobiles and aircraft to furs and ivory products.

(D)
These critics claim that the new tax will do little to narrow the income gap and that speculators will somehow find their way around the new tax. 

(E)
The government hopes to rein in this type of speculation with taxes of 10% on people who sell a property that they are not living in within two years of its purchase and 15% on those who sell one within a year of buying it.
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[image: image2.emf]
( Patterns
Between 1999 and 2010, average house prices in Taipei rose by approximately 55% which caused many residents of that city, as well as in other parts of the country, to complain that it has become increasingly difficult for people in middle and lower income brackets to afford a home. 

as well as 表示「和；也」，其所連接的兩個詞中，所要強調的是前者，後者只是順道一提。若其連接的兩個詞當主詞時，動詞需和前者一致。這個用法剛好和not only...but also...相反，其動詞需與後者一致。

．You will see a lot of great paintings as well as impressive sculptures in the gallery.

（你可以在這個美術館中看到很多很棒的畫和令人印象深刻的雕像。）

．All the fruit as well as some vegetables is on sale now.＝Not only the vegetables but also all the fruit is on sale now.

（現在所有的水果和一些蔬菜都在特價。）
 ( Translation
奢侈稅即將上路
臺灣貧富差距逐漸惡化且伴隨著不斷上升的房價，已經促使立法委員們去通過一項新的奢侈稅。這項稅制將會適用於一些超過三百萬元價值的不同商品，從汽車、飛機到皮草以及象牙類的產品。然而，其主要的原因是要抑制最近因房地產投機炒作而大幅上漲的房價。

在1999年到2010年之間，臺北的平均房價已經上漲約55％，而這使得該城市以及臺灣其他各地的許多居民都抱怨對於中低收入戶而言，要能買得起房子變得越來越難。很多人表示因為投機客買進房子及公寓，等待市場價格上漲後，再將它們售出獲利，使得房價已經大幅度上漲。政府希望對那些買了房子卻沒有居住的人，且在兩年之內又將房子賣出，課以10％的稅，而那些在一年之內就賣掉房子的人課以15％的稅的方式，來嚴格控管這樣的投機行為。這項新稅制的支持者覺得此方式會減緩房價的上揚，雖然很少人相信這對於完全扭轉趨勢會有很大的效果。

這項新稅法的批評者已經表示對於這項稅制背後的動機感到憂心。隨著2012年初總統大選的逼近，已經有人譴責政府只是試著要討好低收入者，以及近幾年來因為經濟衰退而受到影響的人。這些批評者表示這項新稅制對於縮小收入的差距沒有什麼作用，投機者總會以某種方式來避免這項新稅制。不過儘管有所批評，這項新法似乎最快可以在今年六月就開始實施。
( Answer
(1) C　(2) A　(3) E　(4) B　(5) D
Newscope　　新聞瞭望臺　第六十期

International News
Unprecedented Disaster Strikes Japan
apan suffered a disaster of unprecedented scale on March 11th, 2011 when a massive undersea earthquake caused tsunami waves of over 30 meters in height to crash into the northeastern region of the nation’s largest island, Honshu.  The earthquake, which measured 9.0 on the Richter scale, was the largest quake ever to hit the region and ranks among the top five earthquakes in recorded history.  The devastating tsunami waves which resulted from the quake reached up to 10 kilometers inland, inundating vast areas with water and destroying almost everything in their path.  While the death toll from the disaster is still unknown since many victims are still missing, officials estimate that as many as 30,000 people lost their lives.
Apart from the physical destruction and loss of life, the tsunami waves also created the worst nuclear disaster the world has witnessed in the past 25 years.  The region’s Fukushima nuclear power plant, which is comprised of six separate reactors, was protected by a special seawall designed to stop high waves from flooding it.  However, the tsunami waves which made landfall were more than twice the height of the seawall and flooded the plant, resulting in a loss of all electrical power.  This led to a chain reaction which included explosions in some of the reactors and the release of deadly radiation.  Tens of thousands of people were forced to evacuate the immediate area due to the risk posed by the radiation and officials claim that it will take years to clean up the affected region.

The total cost of the catastrophe, in both human and financial terms, may not be known for many years to come.  Japan’s economy has suffered greatly since the disaster and the long-term effects of nuclear radiation are still uncertain.  One thing that is certain, however, is the strength and resilience of the Japanese people in the face of such hardship.
( Multiple Choices
　　 1.
According to the passage, which of the following is true?


(A) Most of the deaths in the disaster that struck Japan were caused by nuclear radiation.


(B) The earthquake that struck Japan was the biggest one ever recorded in the world.


(C) Some of the waves which were caused by the earthquake were over thirty meters high.


(D) More than 30,000 people are still missing as a result of the earthquake and the tsunami.
　　 2.
The nuclear crisis in Japan started when 　　　　　

(A) a massive earthquake destroyed some of the reactors.


(B) flooding at the power plant cut all of its electricity.


(C) workers at the power plant ran away in fear for their lives.


(D) huge tsunami waves knocked over three of the reactors.
　　 3.
What can be inferred from the passage?


(A) People from other countries have stopped buying food from Japan due to radiation fears.


(B) It is unlikely that Japan will ever fully recover from this devastating catastrophe.


(C) The neighboring countries have been trying their best to help with the disaster relief.


(D) The people of Japan have shown a lot of determination to overcome the disaster.
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( Patterns
The region’s Fukushima nuclear power plant, which is comprised of six separate reactors, was protected by a special seawall designed to stop high waves from flooding it. 

A consists of/is comprised of/is made up of/is composed of B　A由B組成

其中consists of不能用被動方式表示。

．The choir consists of/is comprised of/is made up of/is composed of fifty members.

＝Fifty members comprise/make up/compose the choir.

（這個合唱團由五十位團員組成。）

．The committee consists of/is comprised of/is made up of/is composed of twenty residents from the community.

＝Twenty residents from the community comprise/make up/compose the committee.

（這個委員會由來自這個社區的二十位居民組成。）
( Translation

空前災難襲擊日本
本在2011年3月11日遭受了一個空前規模的災難，一個巨大的海底地震導致了一個高超過三十公尺的海嘯巨浪，並肆虐了該國最大島本州的東北地區。該地震芮氏規模9.0，是侵襲該地區最大的地震，且為歷史紀錄中排名第五的大地震。這個因地震造成的致命性海嘯直達內陸十公里，淹沒所經之處的廣大地區，並破壞了幾乎所有的東西。雖然這項災難的死亡人數因還有許多受難者仍然失蹤，所以還是未知數，但官員們統計應有多達三萬人死亡。

除了有形的破壞以及生命的損失之外，這起海嘯的海浪也造成了過去二十五年來世界所目睹最嚴重的核子災難。該地區的福島核能發電廠，由六個反應爐所組成，是由一個特別設計防止巨浪襲擊的海堤所保護。然而，這起海嘯的海浪登陸的高度是該海堤的兩倍高，因此水淹至該電廠，導致失去了所有的電力。這導致了一連串的連鎖反應，包括一些反應爐中的爆炸以及致命的輻射外洩。數萬人因這輻射所造成的風險而被迫遷離附近的地區，而官員們表示需要好幾年才能將受到影響的地區清理乾淨。

這項災難的總損失，以人命及經濟的角度而言，可能在未來的幾年內還無法知道。日本的經濟在這項災難後已經遭受到嚴重打擊，而且輻射的長期影響也還是未知數。然而，可以確定的是，日本人在面臨這項困境中的堅強及快速恢復的能力。
( Answer
(1) C　(2) B　(3) D
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Before You Read





(最近備受矚目的「貨物及勞務特別消費稅條例」，對炒房客（property speculator）課徵重稅是其中的一部分。主要課徵的範圍是擁有兩戶以上、非自用住宅且持有兩年內移轉含買進、受贈的房屋所有人。其稅率為：一年內移轉者，課實際交易金額15%的奢侈稅。而一至兩年內移轉者課徵10% 稅率。因此，不動產（real estate）所有權人（title holder）及其配偶（spouse）跟未成年子女，名下僅能有一戶做為不課徵奢侈稅之自用住宅，其他一律需課徵奢侈稅。不過並不包括賣預售屋（pre-sale home）的民眾、賣法拍屋（foreclosed home）的債務人，以及賣繼承（inheritance）取得屋的繼承者（heir）。此外，奢侈稅課稅的範圍還包括私人飛機（aircraft）、遊艇（yacht）、高價汽車（luxury car）、保育類動物（endangered species）及其製品、超過五十萬元以上的家具（床、燈、桌、椅、沙發）等，稅率為10%，如果違規漏稅，最高可罰應納稅額的五倍。
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Before You Read





(由於臺灣也處於地震帶（seismic belt），所以地震發生的頻率（frequency）也很高，因此，人們應該要有地震的相關安全常識（common sense）。如果地震發生時，人在室內（indoors），則應以比桌、床高度為低的姿勢躲在床旁或桌旁安全的角落，並保護好頭部。一旦搖晃停止，就應迅速撤離（evacuate）到安全的地方，以免餘震（aftershock）再度襲擊。且應走安全通道或逃生出口（exit），切忌搭電梯（elevator）。在戶外（outdoors）時，則應遠離像是電線桿（telephone pole）、路燈（street light）、廣告牌（billboard）、吊車（crane）等危險物，以及老舊房屋和狹窄通道等危險場所。若處於野外（in the wild），應躲避山崩（landslide）。若真的發生，要沿著與岩石滾動相垂直（vertical）的方向跑，不可順著滾石往山下跑。若處於海邊（sea shore）時，則要向遠離海岸線（coast）的高處快速移動，以避免可能產生的海嘯（tsunami）襲擊。
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